
 

AKADEMIE VÝTVARNÝCH UMĚNÍ V PRAZE 
U Akademie 4, 170 22 Praha 7, ČR         

www.avu.cz 

Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 
24.4.2024 od 9:30 v aule AVU  

  
Zasedání proběhlo v aule na hlavní budově AVU fyzicky i hybridně.  
  
Přítomni:   
  
Členky/členové Akademické komory AS (9) 
Nik Timková  
Dušan Zahoranský  
Tomáš Otoupal 
Tomáš Pospiszyl 
Tomáš Svoboda 
Jan Kracík  
Lenka Zamrazilová 
Theodora Popova (online) 
Tomáš Vaněk 
 
Členky/členové Studentské komory AS (4):  
Dorota Václavíková 
Hedvika Ocásková  
Filip Brandejský 
Cyril Filcík 

Jiří Kaňák 
 

Hostky/hosté:  
Rektorka Maria Topolčanská 
Kvestor Evžen Mrázek 
Prorektor Vít Havránek 
Prorektorka Šárka Krtková 
 
Omluveni:  
Za Studentskou komoru AS AVU: Heřman Hůrka, Adéla G. Kurešová 
Za Akademickou komoru AS AVU: Pavlína Morganová 
 
 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.  
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.  
Průběh zasedání zapsali Tomáš Pospiszyl, Dušan Zahoranský. 
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Předběžný návrh programu Zasedání AS AVU 24.4.2024 

 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání  
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 3.4.2024 
4. Informace o kooptaci nového členstva AS AVU + Krátký report ze zasedání Fóra 
předsedů senátů  
5. Představení a projednání návrhu rozpočtu AVU pro rok 2024 
Přestávka 
5. Představení a projednání návrhu rozpočtu AVU pro rok 2024 
6. Projednání a vyjádření souhlasu k návrhu jmenování nového člena umělecké rady 
7. Podněty senátorek a senátorů 
8. Různé 
 
Průběh zasedání  
   
Ad 2. Schválení navrženého programu  
Předsedkyně senátu dodatečně oznámila, že zápis z minulého zasedání nemohl být 
k dispozici z důvodů onemocnění tajemnice senátu L. Pesrové. Jeho schválení se přesune na 
příští zasedání. Navrhla vypuštění bodu č. 3 a předložila senátu ke schválení upravený 
program zasedání a vyzvala k hlasování. 
 
Pozměněný návrh programu: 
 
Program zasedání AS AVU 24.4.2024 
 
1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání   
3. Informace o nových členkách AS AVU + krátký report ze zasedání Fóra předsedů senátů   
4. Představení a projednání návrhu rozpočtu AVU pro rok 2024 (cca 45 min.)   
Přestávka  
5. Představení a projednání návrhu rozpočtu AVU pro rok 2024 (cca 15 min. + diskuze cca 
45 min.)  
6. Projednání a vyjádření souhlasu k návrhu jmenování nového člena umělecké rady  
7. Podněty senátorek a senátorů  
- Návrh od oddělení rozvoje vzdělávání  
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8. Různé  
  

Hlasování: 12 pro 
Závěr: Program zasedání AS AVU 24.4.2024 byl schválen s výše uvedenou úpravou. 
 

Ad 3. Informace o nových členkách AS AVU + krátký report ze zasedání Fóra předsedů 
senátů   

Informace o nových senátorkách: 

Proběhla diskuse o Jednacím řádu a bodu, podle kterého dvě neomluvené a čtyři omluvené 
nepřítomnosti senátorky nebo senátora na zasedání automaticky znamenají zánik členství  v 
senátu. Týká se Akademické i Studentské komory a podle tohoto pravidla v senátu skončili 
Adam Pokorný a Matouš Kašpar. Máme nové senátorky, kterými jsou Pavlína Morganová a 
Adéla Gertruda Kurešová. Detailní debatu o vhodnosti pravidla čtyř absencí byla ponechána 
na řádné zasedání senátu. 
 
Report ze zasedání Fóra předsedů senátů:  
 
V budoucnu nás v rámci nové akreditace čeká situace, kterou Univerzity řeší a to je otázka 
zániku statutu studenta/studentky, s ohledem na ukončování bakalářského studia a nástupu 
do magisterského studia. Otázka, jak si legislativně správně nastavit pravidla vůči možným 
situacím ztráty mandátu v AS při konci Bc. studia v studentské komoře AS.  
 

Ad 4. a 5. Představení a projednání návrhu rozpočtu AVU pro rok 2024 

Kvestor E. Mrázek představil senátu a předložil k projednání návrh rozpočtu AVU pro rok 
2024. Upřesnil, že senát ještě obdrží podrobnější návrh rozpočtu AVU pro rok 2024 a to, co 
je dnes prezentováno, ještě může být upraveno na základě podnětů senátu.  
 
U mezd se očekává nárůst ve výši predikované inflace + 2,6 procenta.  
 
Největší nárůst nákladů máme u IT. V minulém roce se nedařilo vyčerpat celou původně 
zamýšlenou částku. Dnes bude více jak o 2 milióny vyšší. Budeme muset přijmout nového 
pracovníka.  
 
Podpora penzijního spoření zaměstnanců ze sociálního fondu – byl vydán výnos rektorky se 
žádostí. Kvestor ještě rozešle mail, aby tuto možnost zaměstnancům vysvětlil.   
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Prorektorka pro strategický rozvoj Š. Krtková odprezentovala tabulku s přehledem nových 
úvazků a změn v úvazcích. 
D. Zahoranský: Uvítal by větší podíl úvazků vztahujících se k výuce (např. podpora nových 
typů výuky jako jsou tzv. integrované disciplíny). 
  
Dále se o slovo přihlásil T. Vaněk se třemi návrhy: 

- Podpořit přístupnost objektů AVU pro studentstvo s tělesným znevýhodněním. 
Studentka z INTM3 bude potřebovat osobní asistentku + další pomocná nastavení, 
zařízení a služby.  

- Zajistit škole nástroje Adobe pro veškeré studentstvo a pedagožstvo AVU. 
- Zajistit pro školu službu, testery na čistotu drog, ale též balíčky první pomoci. 

 
D. Zahoranský:  
Proč máme o polovinu menší příspěvek na Erasmus?  
V. Havránek: Rozdíl je dán administrativně, smísily se dvě žádosti, jednoletá a dvouletá. 
Obecně se snížil rozpočet v celé Evropě o 17%, ale bude se to v příštích letech zvyšovat. Stále 
vyjíždí 90% studentů, jež si o stáž zažádají.  
 
D. Zahoranský: Když studenti stážují v jiném ateliéru, nejdou za nimi peníze z jejich ateliérů. 
Je možné aktualizovat rozpočty ateliérů i na základě přestupů v tom daném roce?  
E. Mrázek: Ano, je to možné. 
 

T. Vaněk: Zmínil možnost doposlat poznámky, komentáře k rozpočtu a předat je vedení AVU. 
 
Rektorka: Plán 15.5. schválit rozpočet – představit ho správní radě. 
 
Kvestor a rektorka jsou připraveni do týdne zodpovědět dnes vznesené dotazy (2.5.2024). 

9.5.2024 budou z vedení zaslány senátu podklady k definitivnímu schválení rozpočtu. 

 
Ad 6. Vyjádření předchozího souhlasu k návrhu jmenování nového člena umělecké rady  

AS AVU vyjádřil předchozí souhlas k návrhu jmenování nového člena Umělecké rady – na 

návrh rektorky. Novým členem Umělecké rady AVU je MgA. Matěj Smetana.  

Rektorka dále popsala pokus o přerozdělení kompetencí vyučujících – nadměrného vytížení 

některých členů Umělecké rady, které plánuje v blízké budoucnosti korigovat. Rektorka dále 

naznačila, že v příštím akademickém roce dojde k aktualizací členek/členů. 
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Ad 7. Podněty senátorek a senátorů  
- Návrh od oddělení rozvoje vzdělávání  
 
N. Timková: Zmiňuje rektorce plán čerpat ze senátního fondu reprezentace.  
N. Timková: Předala informaci od Lucie Vobořilové - návrh od oddělení rozvoje vzdělávání  o 
možnosti vyzkoušet formát získávání zpětné vazby od studujících, formou fóra 
organizovaného studentskou komorou (inspirativní výjezd na podobný formát studentské 
komory v Litomyšli).  
D. Václavíková: Staví se k tomu pozitivně. 
H. Ocásková: Popisuje zkušenost ze sběru ankety „Očima studujících“. Poznamenává, že bylo 

složité poskládat vzorek aktivních studujících a že je důležité, aby se podněty promítly do 

náprav akademického prostředí.  

 

 Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 15.5.2024 od 9:30 v knihovně AVU.  
 

 
 

Na základě poznámek T. Pospiszyla a D. Zahoranského zapsala Lucie Pesrová 25.4.2024.  


